

## Referat af mødet i kultur-, fritids- og skolegruppen (+børn og unge) kaldet kfs-gruppen 18.4.16

Til stede: John Poulsen, Asbjørn Kaasgaard, Sia Boesen, Bent Christoffersen og Ruth Plovgaard. Under punkterne 1-6 var 3 RUC-studerende Yuji Weisgaard, Simon og Alissa også til stede.

Afbud: Dan Sørensen og Sven Erik Brockdorff

Ad 1) Kandidatprojekt om forholdet mellem kultur og byliv. 3 RUC-studerende undersøger til deres semesterprojekt forholdet mellem kultur og byliv og har med henblik på lokaludvalgenes rolle kontaktet sekretariatet og er blevet sat i forbindelse med kfs-gruppen. Kfs-gruppen gennemgik på mødet den formelle opbygning af CLU og vores fokusområder. Desuden blev områder for stedfundne aktiviteter på Chr. Havn gennemgået. Bydelsplaner, projektstøttede tiltag samt kfs'kommissorium blev udleveret i papirudgave. De RUC-studerende og vi var inde på emner som arbejdet med sammenhængskraften på Chr. Havn, graden af proaktivitet overfor forud fastlagte dagsordener i vid forstand, og vi talte om, om kulturtiltag afspejler Chr. Havn eller om kultur skaber Chr. Havn. Kfs-gruppen vil modtage de studerendes færdige projekt elektronisk.

Ad 2) Udviklingen i skoleombygningssagen siden sidst. Ruth refererede fra borgermødet i marts om science lab i filialens gård og gennemgik overskrifterne i CLU's endelige høringssvar om sagen. Asbjørn refererede fra møde på hovedskolen, hvor det samlede projekt var blevet gennemgået for forældre og bestyrelse. Den nye facade på hovedskolen var til kritisk diskussion, men er næppe noget, man kan få indflydelse på nu. Og vi blev jo som bekendt alt for sent inddraget i processen. Alt i alt har vores arbejde med at få en ny skole dog i hvert fald resulteret i, at der samlet er kommet et meget bedre ombygningsprojekt ud af det, end det der først var på tegnebrættet. Så udsættelsen af skoleprojektet har på den måde på trods af ulemperne ved selve udsættelsen givet et forbedret resultat.

Ad 3) Papirøen. Kfs-gruppens rolle i den videre udvikling. Ruth og Sia er på gruppens vegne gået ind i Papirøsfølgegruppen. Ruth refererede fra møde med TMF, hvor borgerinddragelsen i Papirøssagen blev blevet drøftet. Kfs-gruppen skal arbejde for, at de ca. 5000 m<sup>2</sup>, der er indtænkt til kutur (ovenpå det overdækkede havbad) kommer til at dække Christianshavnerens ønsker og behov. Et bibliotek, en eventhal, foreningslivet, eat o.s.v.. For at få hul på samtalerne om kulturen på Papirøen, besluttede vi, at Ruth indkalder biblioteksbrugergruppen og Jan Henriksen til møde i nærmeste fremtid.

Ad 4) C-dagen. Kfs-gruppen støtter op om de forslag, som C-dagsudvalget har til "fremvisning" af pulje projekter på C-dagen i september (ca. 7-8). Vi finder det vigtigt, at der bliver vist "ting" fremfor talt i det omfang, det er muligt. Til debatteltet vil vi foreslå en seance om de ændrede forhold for bydelens børn (f.eks. vise modeller af "Verdens bedste børneby" og af skolen og af de ændrede fritidstilbudsstrukturer).

Ad 5) Nyt fra kfs-gruppens "under"grupper. Ruth havde deltaget i rejsegildet på "Verdens bedste børneby". Sia kan ikke længere være forældrerepræsentant på området, da hendes datter bliver for gammel til børnebyen.

Ad 6) Evalueringer af stedfundne arrangementer, der har fået puljestøtte. Vi noterede evalueringer fra "60 Seconds" (film i metroen) og forestillingen "Forført" (Sofiebadet).

Ad 7) Puljeansøgninger: 1. Åben Havn (S/K Lynetten). Det indstilles, at aktiviteten støttes med 25.000kr. (og ikke hele det ansøgte beløb, da CLU ønsker at sprede sine midler,) idet vi ser aktiviteten som nyskabende og veletilpasset CLU's formålsparagraf. Den åbne havn satser på at styrke sammenhængskraften mellem gamle og nye dele af Chr. Havn. **2. Bowl Days gratis skateboardundervisning, workshop og konkurrencer (Thomas Forchhammer).** CLU har støttet Bowl Days før og vi mener, at aktiviteten skal støttes igen. Beløb 10.000kr. og ikke hele det ansøgte, idet CLU ønsker at sprede sine midler. Bowl Days har en vigtig målgruppe, og det er væsentligt, at aktiviteten er lagt i dagtimerne, og at det er gratis.

Ad 8) Evtl. Opstartworkshoppen for de nye bydelsplaner mener vi, at så mange fra kfs-gruppen som muligt skal deltage i.

De næste 3 møder i gruppen:

Tirs. den 17. maj kl. 17

Tirs. den 14. juni kl. 17

Tirs. den 23. august kl. 17.

Ref. af Ruth

Dialog møde, Christianshavn  
Torsdag denne 14. april 2016

### Velkomst og præsentation

Poul Cohrt, formand for Christianshavns Lokaludvalg, bød velkommen og mødedeltagerne præsenterede sig:

- Poul Nielsen – lokaludvalget
- Poul Cohrt – formand for lokaludvalget
- Kristian Rohdin – operativ leder af Task Force Pusherstreet
- Dannie Rise – leder af Task Force Pusherstreet
- Torben Randrup – Københavns Politi
- Søren Troels Berg – Teknik og Miljø KK
- Mark Emil Hermansen – Noma
- Poul Bronson – Christianias naboer
- Julius Lund – Christianias naboer
- Helle Knudsen – Christianshavn Døttreskole
- Thomas Hansen – Christianshavn Døttreskole

**Noma**, projektleder, Mark Emil Hermansen, [meh@noma.dk](mailto:meh@noma.dk)

Mark havde medbragt et fint diasshow hvor han forklarede en masse forskellige ting om Noma. Han gennemgik bl.a. følgende:

- Byggeri på Søminen, Restauranten Noma, historie mm.
- Udviklingsprojekt som startede i 2003.
- Plads til 45 spisende gæster.
- Bedste restaurant i 2010,2011,2012 og 2014.
- Åbner i sommeren 2017.
- Alt bygges på kreativitet og håndværk.
- De er i den undersøgende fase, hvad må Noma, og hvad må Noma ikke.
- 40 gæster til frokost, 40 gæster til aften. Trafikken vil være begrænset. Trafikken vil være fra Kløvermarksvej.

Mark oplyste forskellige informationer vedr. Noma, den nordiske restaurant, deres koncept, diverse fødevarer verden over mm.

Få yderligere information om det nye Noma på [www.noma.com](http://www.noma.com)

### Senest kommende tiltag fra Task Force Pusherstreet ved Dannie Rise

- Som det er fremgået i pressen har TFP fået flere opgaver, men det betyder IKKE at TFP er lukket - tværtimod.
- TFP i pressen har fået andre opgaver, men afdelingen er *ikke* lukket.
- Vi laver ikke om på noget, men prioriteringerne er måske lidt anderledes.
- Lokal politiet vil stadig være i området.
- Vi har blot fået flere opgaver.
- Ellers har vi talt med Søren T. Berg fra KK vedr. trafik. Det har fyldt en del.
- Går med overvejelser om at gentage efterårets beboerundersøgelse igen i 2016.

## Spørgsmål og bemærkninger til Task Force Pusherstreet

*Poul Brorson:* har kun positiv feedback. Rart politiet er så massivt tilstede i området.

*Julius Lund:* stor tilfredshed med tilstedeværelse. Tilfredshed med strategi.

Generel positiv feedback til politiet/Dannie/TFP.

Vigtigt, at politiet får informationer, hvis beboerne observere noget. der oplyses, at ved bygningen syd i Torvegade (vagtbygningen), ”sker der mange ting”.

Cykelstien er også taget meget i brug, ikke kun af cyklisterne med også af biler. Hvilket beboerne ikke er så positive overfor.

*Julius Lund:* forespørgsel vedr. at sætte stolper op, så der ikke kan køre biler. Fint arbejde de tidligere har haft sat op, men flere ville være fint.

Taxaproblem, *Poul Cohrt* orientere om en mail han havde modtaget vedr. problemet.

*Julius Lund:* taxaholdpladser, vendepladsen, bliver ikke brugt som de burde. Forslag til taxaholdeplads. Man ved ikke rigtig hvem der ejer Palmehaven, som *Julius* mener, kunne være en mulighed, til brug for taxaer, venderplads etc.

*Julius Lund:* Busstoppesteder og placering, flytning mv. Stor glæde over dette, men der er stadig nogle problemer.

Trafikale problemer, der skal findes en fornuftig løsning. Der arbejdes på det, der vil komme en plan så snart den er færdig.

Der holder mange taxa med motoren i gang, til irritation for nogle beboer.

*Søren Berg:* undersøger mulighederne vedr. holdpladser, parkering mv.

- Afklare hvem der ejer Palmehaven.
- Forsøgsbasis at indrette taxaholdepladserne.

Der pt. mange ting i spil. Man vil stort set aldrig blive enig om en løsning, men der skal selvfølgelig træffes en beslutning. Alle ønsker kan *ikke* opfyldes.

Der er mange hensyn der skal tages, fredninger, udfordringer osv.

Politiet vil prøve at prioritere med de mest udsatte steder, men vi kan ikke være tilstede alle steder hele tiden.

## Fremtidig mødeform

Næste møde, vil blive efter sommerferien, omkring august 2016. *Dannie* og *Poul Cohrt* skrives ved om dette, samt finde en dato for næste møde.

Næste møde vil være torsdag den 18. august 2016, kl. 15.00-17.00.

Tak for i dag ☺